

# Rally Dakar 2022

30. December 2021 - 14. January 2022



Date: **Thursday, 06.01.2022**

Time: **14.30 hrs**

Subject: **STEWARDS COMMUNICATION N° 4**

Document No: **2.59**

From: *The Stewards*

To: *All competitors*

*Number of pages: 1*

*Attachments: 0*

Based on the findings of the FIA Technical Delegate made in Leg 5, the Stewards give the following warning to the competitors:

If the fire extinguisher system cannot be activated for any reason, especially because there is no battery in the control unit or the battery is empty, **the scrutineers will refuse to allow the vehicle to continue** and report the incident to the Stewards. **A system without the necessary or empty battery will be considered as an attempted fraud and will be penalised accordingly by the Stewards.**

Sur la base des constatations faites par le Délégué Technique de la FIA lors de l'étape 5, les Commissaires Sportif souhaitent donner l'avertissement suivant aux concurrents :

Si l'extincteur ne peut pas être activé pour une raison quelconque, notamment parce qu'il n'y a pas de batterie dans le boîtier de commande ou parce que la batterie est vide, **les commissaires techniques refuseront d'autoriser le véhicule à poursuivre sa route** et signaleront l'incident aux Commissaires Sportifs. **Un système sans la batterie nécessaire ou avec une batterie vide sera considéré comme une tentative de fraude et sera pénalisé en conséquence par les Commissaires.**

**Uwe M. SCHMIDT**  
FIA Chairman of the Stewards

**Jordi PARRO**  
FIA Steward

**Ahmad JAN**  
ASN Steward